
  
 

    
 

 
 

  
 

 
 

 
 

 
 

 
  

  
 

 
  

 

   
  

  
 

 
 

 
  

 

 
 

Sfeerverslag informatieavond Wind op Zee – Schiermonnikoog 

10 oktober 2022 op Schiermonnikoog 

Het ministerie van Economische Zaken en Klimaat (EZK) heeft de afgelopen tijd 
verder gewerkt aan het Programma Aansluiting Wind Op Zee - Eemshaven. In 
dat programma staat de vraag centraal hoe de energie, opgewekt door
windparken op de Noordzee, aangesloten kan worden in Eemshaven. 

Voor de zomer zijn meerdere avonden georganiseerd over het programma. Doel van 
die avonden was om betrokkenen en geïnteresseerden te informeren over het 
programma, toelichting te geven en input op te halen: wat moet onderzocht worden 
en tot op welk detailniveau? 

Inmiddels zijn we een stap verder: er is een concept-onderzoeksplan (formeel: 
concept Notitie Reikwijdte en Detailniveau, hierna: concept-NRD) opgesteld. Wat 
gaan we onderzoeken en hoe gaan we dat onderzoeken? Tijdens een nieuwe reeks 
informatieavonden zijn betrokkenen en geïnteresseerden meegenomen in de 
uitkomsten van de concept-NRD. Tevens kon bij de notulisten een reactie ingediend 
worden. Deze reacties worden meegenomen in het verdere proces. 

Informatiemarkt 
Iets voor 19.30 uur druppelden de eerste bewoners al binnen. De bedoeling was een 
informatiemarkt waarbij de bewoners vooral vragen konden stellen. Na een half uur 
kwamen we tot de conclusie dat de aanwezigen behoefte hadden aan een plenaire 
toelichting. Programmaleider Olaf Herfst (EZK) nam de aanwezigen mee in het 
verhaal. Hij vertelde o.a. waarom we wederom op het eiland zijn, in welke fase het 
programma zich bevindt en riep op om vooral het gesprek aan te gaan. De 
bezoekers konden langs posters lopen die gingen over: het proces, de routes die 
onderzocht worden, de techniek en over Wind op Zee in zijn algemeenheid. Mensen 
van het ministerie van EZK, Gasunie en TenneT stonden bij de posters om vragen te 
beantwoordden. Ook was er de mogelijkheid om een reactie in de te dienen. De 
avond werd bezocht door 33 bezoekers en werden er 5 reacties ingediend. Ineke van 
Gent, burgermeester van Schiermonnikoog, was ook aanwezig. 



  

  
  

     
  

 

 
 

 
 

 
 

   
 

  
 

  

   
  

 

   
 
  
 
 
 

“Het gebied is al druk”
Het onderwerp gaat een groot deel van de mensen aan het hart en zij snappen de 
complexiteit van het geheel. Er spelen veel verschillende ontwikkelingen in de regio. 
We komen vaak in de regio, met meerdere plannen. Voor een aantal bezoekers lijkt 
het alsof we terugkomen met een nieuw sausje, maar zonder dat er in de kern iets 
verandert. 

Alternatieven 
Er waren veel bezoekers die de vorige informatieavond in de zomer ook aanwezig 
waren. De aanwezigen vonden het vreemd dat de route onder Schier nog op de 
kaart stond, terwijl ze de vorige keer nadrukkelijk hadden aangegeven dat ze dat niet 
wilden. In het huidige onderzoeksplan worden juist alle alternatieven meegenomen 
zodat de effecten van de verschillende alternatieven naast elkaar gezet kunnen 
worden. De gesprekken gingen vooral over de routes en met name de alternatieven 
van Schiermonnikoog. 

Men vroeg zich af de Duitsers nu wel willen praten over de oostelijke routes. Hierover 
lopen momenteel de gesprekken om gezamenlijk de effecten op de 
scheepvaartveiligheid te onderzoeken. Ook werd de vraag gesteld of er niet alvast 
een extra kabel aangelegd kan worden, zodat er later niet opnieuw gegraven hoeft te 
worden. Bovenal werd de tunnel als een hele interessante optie gezien. Om 21.30 
verlieten de laatste bezoekers de zaal, er diende nog wel één persoon een reactie in. 
De reacties en suggesties worden meegenomen in de verdere beoordeling van de c-
NRD. 


